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§ 102 Information från bolagen 

Beskrivning av ärendet 
Ulrika Rosander, vd för de tre bolagen Habo Energi, Habo Kraft och Habo 
bostäder, går först kort igenom de olika bolagens verksamhetsområden. 
Samtliga tre bolag är helägda av Habo kommun och det är Habo Energi som är 
moderbolag. Tillsammans ser de till att det finns el, värme, bostäder och 
internet i Habo kommun.  

Efter en kort redogörelse över de olika verksamhetsområdena går Ulrika 
Rosander in på hur koncernen Habo Energi egentligen mår. Mycket går bra, 
men det finns också en del orosmoln. Bland det som går bra nämner Ulrika 
Rosander kundnöjdhet och leverans. Mätningar visar att kundnöjdheten är 
mycket god. Detsamma gäller medarbetarnöjdheten. Mätningar visar att Habo 
Energi har den högsta medarbetarnöjdheten av alla energiföretag år 2023. Även 
det strategiska arbetet fortlöper på ett bra sätt.  

Bland det som fungerar mindre bra nämnder Ulrika Rosander att det till 
exempel finns mer att göra på området "lokala kunders förstahandsval". Även 
om befintliga kunder är väldigt nöjda så behöver fler Habobor välja Habo 
Energi. Därutöver är ekonomin tuff. Habo Bostäder ser ut att göra ett 
plusresultat på 1,5 miljoner kronor för 2023 och Habo Kraft visar en 
vinstprognos på 9 miljoner kronor, medan Habo Energi förväntas göra en 
förlust på 3 miljoner kronor.  

Orsakerna till det försämrade ekonomiska läget finns främst i omvärlden 
genom ökade räntekostnader, höjda bränslepriser, oro på energimarknaden med 
höjda elpriser och den höga inflationen. Kraftiga åtgärder måste till för att 
kunna ge bolagen ekonomi i balans och en hållbar utveckling trots en 
utmanande omvärld. Samtidigt står bolaget inför det faktum att viktiga 
investeringar måste göras.  

Ulrika Rosander berättar också att det kommer ske ett utbildningstillfälle under 
våren där kommunfullmäktige kommer att kunna få mer fördjupad 
information.  

Ordföranden tackar för informationen.  

_____  
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§ 103 Information om fritids- och kulturförvaltningens 
verksamhet 

Beskrivning av ärendet 
Adam Starck, fritids- och kulturchef, berättar om verksamheten. Fritids- och 
kulturförvaltningen är en liten verksamhet med bara 20 anställda. De har hand 
om kommunens fritidsanläggningar, biblioteket och den öppna verksamheten i 
form av fritidsgård, motorgård och e-sportcenter. Förvaltningen fungerar också 
som ett stöd gentemot kommunens föreningar, har hand om kommunens 
turistinformation, anordnar evenemang och  ansvarar för allmänkulturen i 
kommunen.  

Enheten Anläggningar sköter drift och underhåll av idrottsanläggningar, 
badstränder och vandringsleder, fördelar halltider och arbetar med etablering 
av nya anläggningar.  

Biblioteket har, förutom sitt uppdrag att låna ut böcker, också ett läs- och 
skrivfrämjande uppdrag som sker i nära samarbete med skolan. Biblioteket har 
också ett demokratiuppdrag och ska även fungera som en samlingsplats i 
samhället.  

Den öppna verksamheten är en del av kommunens förebyggande arbetar för att 
ungdomar inte ska hamna snett i livet. Verksamheten är riktad till ungdomar 
mellan 10-18 år och innefattar fritidsgård, motorgård och e-sportarena. Man 
anordnar lovaktiviteter, större ungdomsarrangemang (till exempel vid 
skolavslutningen) och föräldravandringar. Fritidsgården ansvarar också för 
kommunens simskoleverksamhet som sker i samverkan med skolan och under 
lov.  

Adam Starck avslutar med att berätta lite om vad som är aktuellt just nu. Bland 
annat är Habo Arena på Kärnekulla snart klar, planering pågår för nya lokaler 
för fritidsgården ihop med kulturskolan, byte av konstgräsplan är planerad, ett 
fritids- och kulturpolitiskt program ska tas fram, det planeras för nya 
anläggningar som cykelled till Mullsjö, mountainbikebanor, skatepark, fler 
fotbollsplaner med mera.  

_____  
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§ 104 Taxekonstruktion tomter Västra Solhöjden 
Diarienummer KS23/333 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner förslag till ny taxa och taxekonstruktion för 
exploateringsområdet Västra Solhöjden. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska förvaltningen genomför nu utbyggnad av exploateringsområdet 
Västra Solhöjden med avsikt att försäljning av tomter ska påbörjas under 2024. 

En översyn av taxekonstruktion har gjorts med syfte att hitta en modell för 
prissättning som bättre speglar värdet av tomten jämfört med nuvarande 
prissättning som helt utgått från ett kvadratmeterpris.  

Vid framtagande av förslaget till en ny taxa och taxekonstruktion har tekniska 
förvaltningen tagit hänsyn till att framtida avstyckningar ska genomföras så att 
det inte blir allt för stora avvikelser på storleken på tomterna för enbostadshus. 
Målsättningen är att avstyckningar ska utföras så att tomternas storlek ska ligga 
inom intervallet 1000 m2 ± 100 m2. 

Den föreslagna prissättningen innebär ett fast pris för byggnation av fristående 
enbostadshus, med en prisdifferentiering mellan tomter som förutsätter 
byggnation i ett plan respektive byggnation i souterräng. 

För flerbostadshus föreslås en prissättning utgå från utnyttjad byggrätt mätt i 
BTA* och en prisdifferentiering beroende på upplåtelseformen hyresrätt 
respektive bostadsrätt. 

*BTA: Bruttoarea = summan av alla våningsplanens area begränsad av de 
omslutande byggnadsdelarnas utsida. 

_____  
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§ 105 Införande av matchtaxa 
Diarienummer KS23/252 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att från och med säsongen 2024-2025 införa en 
matchtaxa per påbörjad timme för matcher med inträdesavgift där seniora lag 
på elitnivå spelar. 

Beskrivning av ärendet 
Idrottsföreningar som verkar i Habo Sporthall har under majoriteten av 
helgerna haft behov av att förlägga matcher efter ordinarie stängningstid, 
17:00. Detta har lett till ökade personalkostnader i form av övertidsersättning 
för att möta behovet. 

För att till viss del kompensera för de ökade kostnaderna förenade med längre 
öppettider i hallar på helger, föreslår fritids- och kulturförvaltningen att en 
matchtaxa i bemannade hallar så som Habo Sporthall och senare 
Kärnekullahallen införs. 

Justering av taxor föreslås till 265 kr/timme för match spelad av seniora lag på 
elitnivå (A-lag eller representationslag) och där förening tar ut entréavgift. 
Vidare föreslås att taxan debiteras för påbörjad timme. Matchtaxan ersätter 
ordinarie hyrestaxa och tas ut i samband med matchbokning oavsett vilken dag 
eller tid på dygnet matchen äger rum. Genom att införa denna typ av riktad 
taxa torde inte barn- och ungdomsverksamhet i föreningar påverkas negativt. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Fritids- och kulturnämnden  
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§ 106 Taxor fritids- och kulturnämnden 2024 
Diarienummer KS23/293 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om taxor enligt fritids- och kulturnämndens 
nedanstående förslag. 

Beskrivning av ärendet 
Fritids- och kulturnämnden har, enligt tidigare beslut om att vartannat år justera 
taxorna för hyra i idrottshallar och övriga lokaler med KPI 
(konsumentprisindex), tagit fram ett förslag till ny taxa att gälla under åren 
2024 och 2025. 

Förslaget till ny taxa innebär att anläggningar och lokaler i kategori A som 
omfattar Sporthallens A-hall samt Kärnekulla sporthall får ett ändrat timpris 
från 120 kr/timme till 140 kr/timme för kundkategori A, föreningar i Habo 
kommun med verksamhet för barn och unga. 

Lokaler i kategori B (C-hallen, Alléhallen samt styrketräningslokal) får ändrat 
timpris från 100 kr/timme till 120 kr/timme. 

Lokaler i kategori C, B-hallen, får taxan höjd från 80 kr/timme till 95 kr/timme. 

Lokaler i kategori D där gymnastiksalarna på Kråkeryds skola, Bränninge 
skola, fritidsgården samt samlingssalarna i Fagerhus och Gunnarsbo ingår får 
en höjd taxa från 70 kr/timme till 85 kr/timme. 

Då höjningen av timtaxan enligt KPI redan i juni månad är hög föreslår fritids- 
och kulturnämnden att från och med i år använda juni månads KPI som 
utgångspunkt för justeringar av taxor, istället för oktober som tidigare använts. 
Detta kommer också att underlätta arbetet med budget inför kommande år. 

Vidare föreslår fritids- och kulturnämnden att taxan för hyra av konstgräsplan 
för ”övriga förhyrare” (exempelvis föreningar utanför Habo kommun) justeras 
ner till 200kr/timme från 400kr/timme. Genom denna justering bör 
användandet av konstgräsplanen öka och kompensera den minskade 
timkostnaden. 

Ytterligare ett förslag på justering av taxor inför 2024 är att bibliotekets 
övertidsavgifter för försenad återlämning av media helt tas bort. 
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Övriga taxor som gällt under 2023 föreslås behållas oförändrade under 2024 
(FK 2023-08-29 § 40). 

_____  
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§ 107 Ny taxa för tillsyn enligt lagen om skydd mot olyckor 
(LSO) och lagen om brandfarliga och explosiva varor 
(LBE) samt tillståndsgivning enligt LBE 
Diarienummer KS23/314 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att: 

• med stöd av 5 kap. 4 § LSO anta förslag till taxa för tillsyn enligt lag 
om skydd mot olyckor, och  

• med stöd av 27 § och 36 § LBE anta förslag till taxa för 
tillståndsprövning, tillsyn och godkännande av föreståndare och 
deltagare enligt lag om brandfarliga och explosiva varor.  

Vidare beslutar kommunfullmäktige att kommunstyrelsen inför varje 
kalenderår (avgiftsår) får besluta att de antagna avgifterna samt 
handläggningskostnaden per timme får höjas med den procentsats som anges 
för det innevarande kalenderåret i den version av prisindex för kommunal 
verksamhet (PKV) som finns publicerad på SKR:s hemsida i oktober månad. 
Utgångspunkt för indexuppräkningen är oktober månad 2023. 

Beskrivning av ärendet 
Räddningstjänsten föreslår kommunfullmäktige att anta ny taxa för tillsyn 
enligt lagen om skydd mot olyckor (LSO) och lagen om brandfarliga och 
explosiva varor (LBE) samt tillståndsgivning enligt LBE. Anledning till detta 
är att nuvarande taxa inte är baserad på faktiska kostnader samt att SKR 
(Sveriges kommuner och regioner) har tagit fram ett underlag som vägledning 
till framtagande av kommunala taxor inom räddningstjänstens område.  

Regeringen har också i sin proposition om ”en effektivare räddningstjänst” 
förtydligat att kommunen har rätt att ta ut en avgift för både det förberedande 
arbetet, besöket och efterarbetet i ärendet vilket inte har varit praxis tidigare. 
Det tillförs också i propositionen att en tillsynsavgift bör ha principen om full 
kostnadstäckning som ekonomiskt mål. 

Underlaget gäller för de flesta myndighetsärenden enligt lagen om skydd mot 
olyckor (LSO) och lagen om brandfarliga och explosiva varor (LBE). 
Räddningstjänsten har för avsikt att använda sig av denna taxa när det gäller 
tillsyn enligt LSO och LBE samt tillståndsgivning enligt LBE. 
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För att kunna använda det underlag för konstruktion av taxa som SKR har tagit 
fram behöver handläggningskostnad per timme beräknas. Taxan kan utformas 
enligt tre olika modeller; Timtaxa, Fast avgift eller utifrån ärendetyper. Den nu 
föreslagna taxan är utformad som en timtaxa.  

Uppräkning av taxan sker genom att använda sig av ett index som SKR 
tillhandahåller, Prisindex för kommunal verksamhet (PKV). Prisindexet är 
tänkt att användas som underlag vid beräkning av kostnadernas utveckling i 
fasta löner och priser. Detta prisindex används i SKR:s egna beräkningar och 
beskrivningar av sektorns kostnadsutveckling.  

_____ 

Beslutet skickas till 
Räddningschef  
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§ 108 Budget 2024 
Diarienummer KS23/210 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta förslag till upprättad budget för 2024 

att fastställa skattesatsen för år 2024 till 22:17 kronor. 

Vidare beslutar kommunfullmäktige att disposition av 
resultatutjämningsreserven får göras om resultatet för 2024 är negativt. 

Beskrivning av ärendet 
Budgetberedningen har tagit fram ett förslag till budget för år 2024 med plan 
för åren 2025 och 2026. 

Resultatet i den föreslagna budgeten uppgår till 2 140 000 kronor, för år 2024. 

Under november 2023, efter arbetsutskottets sammanträde, har det kommit nya 
beräkningar av inkomstbasbeloppet, vilket kommer att påverka 
pensionskostnaderna negativt 2024. Slutligt besked om påverkan väntas från 
Sveriges kommuner och regioner (SKR) i mitten av december.  

Den förväntade kostnadshöjningen av pensioner tillsammans med att 
invånarantalet per den 1 november inte kommer att nå budgeterade 13 300 
invånare kan innebära att resultatet per 2024-12-31 blir negativt. Disposition av 
RUR kan därför bli aktuellt för 2024. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta förslag till upprättad 
budget för 2024, att fastställa skattesatsen för år 2024 till 22:17 kronor samt att 
disposition av resultatutjämningsreserven får göras om resultatet för 2024 är 
negativt (KS 2023-11-08 § 140). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Inför dagens sammanträde har tre olika budgetförslag skickats ut: 
kommunstyrelsens förslag, Habodemokraternas förslag och 
Sverigedemokraternas förslag. På sammanträdet redovisas först 
kommunstyrelsens förslag till budget för år 2024.  

Därefter får Morgan Malmborg från Habodemokraterna ordet. Morgan 
Malmborg yrkar bifall till Habodemokraternas förslag. Det Habodemokraterna 
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vill spara på jämfört med kommunstyrelsens förslag är lägre arvoden till 
politiker, anställningsstopp för tjänstemän med administrativa uppgifter, att 
nyinrättade tjänster i kommunhuset under år 2022 och 2023 avvecklas, att 
tjänsterna som näringslivsutvecklare och miljö- och hållbarhetsstrateg 
avvecklas, att tre tjänster på miljöförvaltningen avvecklas och att en tjänst på 
integrationsenheten avvecklas. 

Det Habodemokraterna vill satsa på jämfört med kommunstyrelsen är att 
avgiften för trygghetslarm och digital tillsyn tas bort, förhöjd matkvalitet för 
barn, unga och äldre, extra lön (1 000 kr/mån) till all verksamhetspersonal 
inom omsorgen, mjuka linjen (busstrafik), bevara konst och form på 
Kulturskolan, samt bevara Kyrkbyns förskola.  

Därutöver yrkar Habodemokraterna på en skattesänkning om 10 öre.  

För 2024 innebär Habodemokraternas förslag ett resultat på 3 896 000 kronor.  

Vad gäller investeringsbudgeten yrkar Habodemokraterna på att ingen 
byggnation av trafikhinder görs, att exploatering av Stormagärdet ej 
genomförs, samt att Fagerhus renoveras. Habodemokraternas 
investeringsbudget omfattar 119 946 000 kronor.   

Ordet går sedan till Olle Moln Teike (SD) som yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag. Sverigedemokraternas förslag innebär sänkt 
bidrag med 20 procent till studieförbunden, att tjänsten som miljöstrateg 
respektive en tjänst som kommunikatör avvecklas, att kostnaden för politiken 
minskas med 5 procent, att besparingar inom allmän kultur tas bort, att avgifter 
för trygghetslarm och digital tillsyn tas bort, att besparingar på material 
(räddningstjänsten) tas bort, att Kyrkbyns förskola öppnas igen samt halverad 
besparing inom kostverksamheten. Sverigedemokraternas förslag ger ett 
resultat på 1 152 000 kronor. 

Sverigedemokraternas förslag till investeringsbudget innebär att satsningar tas 
bort gällande delar som rör trafikhinder, inga satsningar görs på 
centrumutveckling, pendelparkering vid stationsområdet genomförs ej samt att 
exploateringen av Stormagärdet inte genomförs. Detta minskar 
investeringsbudgeten med 5,3 miljoner kronor vilket innebär att 
investeringsbudgeten omfattar 116 646 000 kronor.  

Ordföranden släpper sedan ordet fritt. 
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Gunnar Pettersson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och tycker det 
känns roligt att majoriteten och oppositionen har kunnat komma fram till ett 
gemensamt förslag.  

Susanne Wahlström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och 
förklarar samtidigt att fullmäktige har satt ett resultatmål på 2 % av skatter och 
bidrag och det är vad vi måste sträva mot. Därför fick nämnderna ett uppdrag 
att se till att 2 procentsmålet skulle nås när de satte sina budgetar. Först när alla 
konsekvenser samlats in kunde budgetberedningens arbete påbörjas. Det har 
varit tuffa och svåra prioriteringar, men det är en enorm styrka med det goda 
samtalsklimat som finns i budgetberedningen.  

Anders Rickman (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Hans Jarstig (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Lena Danås (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Niklas Fungbrandt (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Maria Arwidsson (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Helena Persson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Anders Andersson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag gällande skattesatsen, dels 
kommunstyrelsens förslag om en skattesats på 22:17 och dels 
Habodemokraterns förslag om en skattesats på 22:07.  

Ordföranden ställer proposition på de båda förslagen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Därefter finner ordföranden att det finns tre förslag till budget för år 2024: 
kommunstyrelsens förslag, Habodemokraternas förslag och 
Sverigedemokraternas förslag.  

Ordföranden ställer proposition på de tre förslagen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Vad gäller användningen av resultatutjämningsreserven finner ordföranden att 
det endast föreligger ett förslag, nämligen kommunstyrelsens förslag om att 
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disposition av resultatutjämningsreserven får göras om resultatet för 2024 är 
negativt. 

_____  
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§ 109 Utökning av VA verksamhetsområden (vatten, 
spillvatten) 
Diarienummer KS23/316 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utöka verksamhetsområden för vatten och 
spillvatten i enlighet med tekniska förvaltningens förslag. 

Beskrivning av ärendet 
Habo kommuns ansvar för vattentjänsterna vatten och spillvatten inom det 
allmänna verksamhetsområdet växer. Under 2023 byggs vatten och avlopp ut 
till att omfatta Ebbarp, Solberga, Eket och Österlid. Habo kommuns 
verksamhetsområde för vattentjänster uppdaterades senast 2022-12-15 (KF 
§116) och behöver mot bakgrund av utbyggnaden utökas. 

I 6 § Lagen om allmänna vattentjänster (2006:412) regleras kommunens 
skyldighet att ordna vattentjänster och bestämma det verksamhetsområde inom 
vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver ordnas. Kommunen har 
verksamhetsområde för vatten, spillvatten och dagvatten. Inom 
verksamhetsområdet har både VA-huvudmannen och fastighetsägare 
rättigheter och skyldigheter.  

För VA-huvudmannen gäller bland annat skyldigheter att tillhandahålla tjänster 
för vatten, spillvatten och dagvatten, samt rättigheter att ta ut avgifter (VA-
taxa) för tjänsterna. Fastighetsägarna har inom verksamhetsområdet bland 
annat rättighet att använda sig av tjänsterna inom området och är därmed också 
skyldiga att betala VA-taxa och följa allmänna bestämmelser som beslutas av 
kommunen.  

_____  
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§ 110 Avfallstaxa 2024 
Diarienummer KS23/330 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner avfallstaxa 2024 enligt det förslag som June 
Avfall och Miljö AB har tagit fram. 

Beskrivning av ärendet 
Jönköping, Habo och Mullsjö kommuner har ett gemensamt avfallsbolag, June 
Avfall & Miljö AB. Bolaget har i uppdrag att ta fram förslag till avfallstaxor 
för 2024 för hushållen i ägarkommunerna. Jämte de kostnadsökningar som 
kommer 2024 kommer också Naturvårdsverkets ersättning för fastighetsnära 
förpackningsinsamling bolaget tillgodo. För att nå ett resultat före skatt på 0 kr, 
i nästa års budget, föreslår bolaget bibehållna avfallstaxor enligt 2023 års nivå. 
Några nya taxeslag är tillagda i avfallstaxan 2024 utifrån att nya tjänster införs. 
Bolaget föreslår också en justering av dragavståndstillägg och 
placeringstillägg. 

Vidare finns tidigare överskott som ska återföras till taxekollektivet. En utblick 
mot 2025 och framåt visar på ökande drifts- och avskrivningskostnader 
kommande år. Genom att dessa år budgetera med ett negativt resultat kan 
överskottet successivt återbetalas samtidigt som taxenivån gradvis kan 
anpassas och kraftiga taxeökningar kan undvikas. 

Inför 2024 finns ett antal kända faktorer som ökar bolagets kostnader. Dessa 
inkluderar bl.a. ökade behandlingskostnader, ökade kostnader för löner och 
pensionsavsättningar samt ökade räntekostnader. Utöver dessa finns 
osäkerheter, framför allt avseende prisutvecklingen på material och drivmedel, 
som kan komma att innebära ytterligare kostnadsökningar. Kostnader för en 
större satsning har lagts till som gäller införande av digitala lås till kundernas 
avfallsutrymmen. 

Samtidigt som bolaget ser kostnadsökningar på många poster under 2024 
kommer även en betydande kostnadsavlastning. 

Från och med första januari 2024 övergår insamlingsansvaret för förpackningar 
till Sveriges kommuner. Insamlingen innefattar både fastighetsnära insamling 
och insamling via ÅVS (återvinningsstationer). Det ekonomiska ansvaret ligger 
dock kvar på de företag som sätter förpackningar på marknaden genom 
producentansvar. Schablonbaserad ekonomisk ersättning från 
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producentansvarsorganisationerna till kommunerna kommer att betalas ut via 
Naturvårdsverket med start 2024. 

Bolagets tidigare överskott från avfallsverksamheten ska, enligt lag, återföras 
till taxekollektivet. Återföringen av överskottet kan genomföras successivt 
genom ett lägre taxeuttag. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna avfallstaxa 2024 
enligt det förslag som June Avfall och Miljö AB har tagit fram (KS 2023-11-08 
§ 142). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Olle Moln Teike (SD) yrkar att även Habos invånare erbjuds möjligheten att 
teckna ett abonnemang för hämtning av trädgårdsavfall i likhet med vad 
Jönköpings kommuns invånare erbjuds.  

Gunnar Pettersson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Det gör även 
Anders Rickman (L) och Susanne Wahlström (M).  

Beslutsgång 
För ärenden som behandlas i kommunfullmäktige föreligger ett 
beredningstvång. Ordföranden finner att Olle Moln Teike har lagt ett förslag 
som inte är berett och att konsekvenserna av att erbjuda abonnemang på 
hämtning av trädgårdsavfall behöver utredas innan kommunfullmäktige kan 
fatta ett sådant beslut. Ordföranden beslutar därför att inte ställa proposition på 
Olle Moln Teikes yrkande utan hänvisar till att han får återkomma i ärendet, 
exempelvis genom ett lägga en motion eller genom att lämna förslaget till 
styrelsen för June Avfall & Miljö AB.    

Ordföranden finner då att det bara finns ett förslag, nämligen 
kommunstyrelsens förslag om att godkänna avfallstaxa 2024 enligt det förslag 
som June Avfall och Miljö AB har tagit fram.  

_____  
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§ 111 Nya avfallsföreskrifter June Avfall och Miljö AB - 
antagande 
Diarienummer KS23/226 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till nya avfallsföreskrifter för Jönköping, 
Habo och Mullsjö kommuner. Tidigare föreskrifter för avfallshantering ersätts 
därmed. 

Beskrivning av ärendet 
Gällande avfallsföreskrifter behöver anpassas till ny lagstiftning som träder i 
kraft 1 januari 2024. June Avfall & Miljö AB har tagit fram ett förslag till nya 
föreskrifter för avfallshantering i Jönköping, Habo och Mullsjö kommuner. 
Samråd och granskning genomfördes under juni 2023. 

Avfallsföreskrifterna innehåller bestämmelser och anvisningar för 
avfallshanteringen samt reglerar vilket ansvar och vilka skyldigheter olika 
aktörer har.  

Förutom ett antal redaktionella ändringar innehåller förslaget till nya 
avfallsföreskrifter bland annat följande ändringar:  

• Förtydliganden avseende definitionen av kommunalt avfall och 
kommunens avfallsansvar enligt 15 kap. 20 § miljöbalken. 

• Reglering om utsortering av förpackningsavfall under kommunalt 
avfallsansvar har införts. 

• Förtydliganden avseenden hur egen transport av avfall till sortergård 
(ÅVC) får ske har införts. 

• Förtydligande avseende möjligheten att debitera felsorteringsavgift har 
införts. 

• Möjligheten att ansöka om utsträckt hämtningsintervall för restavfall 
har tagit bort. 

• Gällande uppehåll i hämtning av avfall från permanentbostad har den 
sammanhängande tid som fastigheten inte får nyttjas ändrats från sex 
månader till tre månader. 

• Reglering om att samlokaliserade verksamheter ska anmäla om de vill 
ha kommunal insamling har införts. 

_____  
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§ 112 Avsägelse och fyllnadsval fritids- och kulturnämnden 
Diarienummer KS22/340 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Henrik Esbjörnsson (M) och 
beslutar att för återstående tid av mandatperioden fram till 31 december 2026 
till ny ledamot och andre vice ordförande i fritids- och kulturnämnden utse 
Kimmie Berenstam, Ekebacken 5, 566 35 Habo. 

  

Beskrivning av ärendet 
Henrik Esbjörnsson har avsagt sig uppdraget som ledamot och som andre vice 
ordförande i fritids- och kulturnämnden varför en ny ledamot och andre vice 
ordförande ska utses. 

  

_____ 

Beslutet skickas till 
Kimmie Berenstam 
Henrik Esbjörnsson 
Fritids- och kulturnämnden 
HR-administratör  
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§ 113 Svar på motion om att stoppa förslag om att stänga 
Kyrkbyns förskola 
Diarienummer KS23/127 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Reservationer 
Morgan Malmborg (HD) reserverar sig mot beslutet.  

Beskrivning av ärendet 
Morgan Malmborg (HD) har lämnat in en motion där han yrkar att den 
planerade stängningen av Kyrkbyns förskola stoppas samt att en 
konsekvensanalys görs hur man kan spara in 20 förskoleplatser i centrala Habo. 

Ärendet har remitterats till barn- och utbildningsnämnden som lämnat följande 
svar:  

Inför att Kärnekulla förskola skulle tas i drift i augusti 2023 förutspåddes det 
bli ett stort överskott av förskoleplatser i kommunens förskolor. Ett stort antal 
tomma förskoleplatser för med sig organisatoriska svårigheter när det gäller 
personalbemanning samt höga lokalkostnader. För att minska dessa problem 
beslutade barn- och utbildningsnämnden den 21 mars 2023 att Kyrkbyns 
förskola (samt Gullvivans förskola) skulle avvecklas. 

Under åren har barn- och utbildningsnämnden etablerat förskolor i lokaler som 
inte är byggda för förskoleverksamhet. Kyrkbyns förskola och Gullvivans 
förskola var exempel på sådana förskolor. 

Kyrkbyns förskola hade en avdelning för 20 barn och var belägen i 
församlingshemmets bottenvåning. På en förskola med endast en avdelning är 
det svårt att skapa en hållbar organisation både vad gäller bemanning och 
effektiv resursanvändning. I Kyrkbyns fall var avståndet till Habo, där platser 
erbjuds, inte lika långt i jämförelse med Brandstorps förskola och Furusjö 
förskola. Dessutom hyrdes lokalen till Kyrkbyns förskola av Svenska kyrkan, 
varför den lätt kunde avyttras.  

Barn- och utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen 
(BUN 2023-09-19 § 80) vilket även kommunstyrelsen föreslår (KS 2023-11-08 
§ 145). 
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Kommunfullmäktiges behandling 
Morgan Malmborg (HD) tycker att det är viktigt att beslut om att lägga ner 
Kyrkbyns förskola fattas av kommunfullmäktige.  Han säger att de som bor på 
landsbygden betalar också skatt och förtjänar service i sitt närområde. Morgan 
Malmborg yrkar bifall till motionen.  

Olle Moln Teike (SD) yrkar bifall till motionen.  

Anders Rickman (L) påpekar att kommunfullmäktige precis tagit beslut om 
budget och att det är tuffa ekonomiska tider, samtidigt som vi också ser att 
barnafödandet minskar. Därutöver är det viktigt att förskolorna har bra kvalitet. 
Anders Rickman yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om att avslå 
motionen. 

Helena Persson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och förklarar att 
Centerpartiet ville att Kyrkbyns förskola skulle få vara kvar, men att nu när 
beslutet om nedläggningen redan är verkställt och barnen har bytt förskola så 
ser man både till barnens bästa samt det ekonomiska läget och vill inte att 
förskolan startas upp igen.  

Nicklas Gustafsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
Karin Hultberg (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag, dels Morgan Malmborgs och Olle 
Moln Teikes förslag om att bifalla motionen och dels kommunstyrelsens 
förslag om att avslå motionen. Ordföranden ställer proposition på de båda 
förslagen och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag.  

Omröstning begärs.  

Följande propositionsordning godkänns: Den som röstar på kommunstyrelsens 
förslag röstar ja, den som röstar på Morgan Malmborgs och Olle Moln Teikes 
förslag röstar nej.  

Omröstningsresultat 
Vid omröstningen avges 28 ja-röster och 5 nej-röster. Två ledamöter är 
frånvarande. Se bilaga 1. Kommunfullmäktige har således beslutat att avslå 
motionen.  

_____  
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§ 114 Motion om flaggpolicy i Habo kommun 
Diarienummer KS23/346 

Beslut 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Olle Moln Teike (SD), Mari Larsson (SD) och Joakim Lindblom (SD) har 
lämnat in en motion om flaggpolicy i Habo kommun och föreslår  

• att kommunen inte flaggar med någon/några föreningsflaggor/ 
organisationsflaggor vid något tillfälle. 

• att Habo kommun följer Svenska riksarkivets regler för flaggdagar och 
hantering av utländska flaggor. Övrigt tillåts det att Habo 
kommunvapen hissas och även de fem svenska minoritetsflaggorna 
(samer, sverigefinnar, tornedalingar, romer och judar) får hissas vid 
respektive flaggdag. 

_____  



 

Kommunfullmäktige 

Dokumenttyp 
Sammanträdesprotokoll 

  

Datum 
2023-11-23 

 Sida 
23 

 

 

Justeras Expedieras 
 
 
 

 

§ 115 Medborgarförslag om att göra skogarna ovanför 
Brandstorp tillgängliga för friluftsliv även vintertid 
Diarienummer KS23/352 

Beslut 
Medborgarförslaget översänds till kommunstyrelsen för beslut. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit med förslag att göra skogarna ovanför 
Brandstorp tillgängliga för friluftsliv även vintertid. Förslagsställaren föreslår 
att låta plogbilen röja några meter in på några befintliga traktorvägar på vägen 
mellan Brandstorp och Hökensås semesterby där det bedöms möjligt, så det ges 
möjlighet för medborgare att parkera en bil även under vintermånaderna.  

_____  
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§ 116 Rapportering av ej verkställda beslut 
Diarienummer KS23/177 

Beslut 
Information läggs till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Socialnämnden har för tredje kvartalet 2023 rapporterat till Inspektionen för 
vård och omsorg (IVO) om tolv gynnande beslut enligt 4 kap 1 § 
socialtjänstlagen samt ett beslut enligt 9 § LSS som ej verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. 

_____ 
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Bilaga 1 

 

Omröstning avseende paragraf nummer 113     
BESLUTANDE  Ja Nej Ja Nej Ja Nej Ja Nej 
Gunnar Pettersson  S X        
Susanne Wahlström  M X        
Olle Moln Teike  SD  X       
Hans Jarstig  KD X        
Jeanette Nyberg  S X        
Henrik Esbjörnsson  M X        
Helena Persson C X        
Nicklas Gustafsson  S X        
Johanna Bergbom   M X        
Mari Larsson SD  X       
Karin Hultberg KD X        
Anders Rickman  L X        
Eva Vettebring S X        
Niklas Fungbrandt  M X        
Morgan Malmborg HD  X       
Thomas Gustafsson Lenny Lindén S X        
Joakim Lindblom SD  X       
Maria Alfredsson  KD X        
Lena Danås V X        
Eva Damberg   S X        
Sttevalia Blom M - -       
Staffan Svanberg C X        
Jerry Schön Mikael Zander SD  X       
Tomas Brusberg S X        
Fredrik Wärnbring M X        
Jan Lenhammar KD X        
Maria Arwidsson MP X        
Petra Mattlin S X        
Andreas Skiöld  Mari Forsgård M X        
Stefan Björk Jerker Johansson L X        
Beata Zander SD - -       
Anders Andersson  S X        
Henrik Gillek  Ingemar Severin M X        
Zeljka Axelsson KD X        
Lisbet Bärenholdt M X        
                                                   Summa:                                    28 5       
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